
 

 

“EEN NIEUWE SCHOOL VOOR BAARLE-HERTOG-CENTRUM! 

 

 

 

Op de gemeenteraadsvergadering van Baarle-Hertog van 31 januari 2012 werd door alle fracties, 
inclusief N-VA,  unaniem volgend voorstel goedgekeurd :  

1. Principieel akkoord te gaan met het voorstel van de inrichtende macht van de vrije basisschool 
de vlinder om een grondruil te realiseren met het dekenaat kempen vzw. De gronden nodig voor 
de realisatie van de nieuwe school komen hierdoor in eigendom van het dekenaat kempen vzw 
en de gronden van de huidige schoollocatie (circa 5377m²) worden eigendom van de gemeente 
baarle-hertog. Een concreet voorstel ter zake zal in overleg met de inrichtende macht, het 
dekenaat kempen vzw en de vrije basisschool de vlinder worden uitgewerkt en ter goedkeuring 
aan de gemeenteraad worden voorgelegd. 

2. Indien de inrichtende macht van de vrije basisschool de vlinder instapt in de DBFM-
inhaaloperatie voor de bouw van een nieuwe school, zal de gemeente baarle-hertog, vanaf de 



terbeschikkingstelling van de gebouwen, van de netto-beschikbaarheidsvergoeding jaarlijks 
60.000 EURO ten laste nemen en dit gedurende dertig jaar. Deze bijdrage van de gemeente 
baarle-hertog zal overgemaakt worden aan de vrije basisschool de vlinder in de vorm van een 
jaarlijkse toelage.  

In tegenstelling tot de andere fracties, die het een “feest” vonden dat de gemeente baarle-hertog 
bijna 2 miljoen euro moet steken in een vrije school waarvoor de gemeente in feite geen enkele 
financiële verantwoordelijkheid dient te dragen, heeft de fractie N-VA haar goedkeuring verleend 
onder volgend voorbehoud (in de vorm van een stemverklaring) :  

1.“De jaarlijkse subsidie wordt enkel betaald in de mate de inrichtende macht (de school) 
zelf niet kan betalen, alle financiële middelen in acht genomen” : de beslissing om in de 
jaarlijkse gebruiksvergoeding van 103.000 EURO als gemeente voor 60.000 EURO tussen 
te komen is ingegeven door de huidige financiële situatie van de school. Deze is 
allesbehalve rooskleurig is. De school kan zonder een fikse gemeentelijke bijdrage de 
investering niet aan. Vermits de vrije school de enige school is in Baarle-hertog centrum, 
en alle inwoners met schoolgaande kinderen hierop de facto aangewezen zijn, vond ook 
N-VA het nodig dat de gemeente hierin verantwoordelijkheid neemt. Wie of wat ook de 
oorzaak is van de huidige schandalige huisvesting van de kinderen en het onderwijzend 
personeel, en dus eigenlijk de financiële last zou moeten dragen, als niemand anders de 
verantwoordelijkheid neemt of kan nemen, dient de gemeente tussen te komen. Echter, 
de tussenkomst van de gemeente strekt zich in principe, onder de huidige financiële 
parameters, uit over een periode van 30 jaren. N-VA is de mening toegedaan dat, indien 
door welke omstandigheid ook, de financiële situatie van de school dermate zou beteren 
dat er meer door de school zelf kan worden betaald aan de gebruiksvergoeding van het 
nieuwe schoolgebouw, dit ook effectief dient te gebeuren, en de gemeentelijke bijdrage 
kan minderen.  

2.“Er kan geen sprake zijn van een opleg voor de grondruil” : de huidige locatie en 
gebouwen van de school aan de Kerkstraat, worden omgeruild met grond van de 
gemeente. Wat N-VA betreft dient hier sprake te zijn van een echte ruil, en kan het niet 
zo zijn dat door de gemeente Baarle-Hertog opleg zou dienen te worden betaald.  

3.“Er dient een compensatie plaats te vinden inzake de niet in Baarle-hertog wonende 
leerlingen van de school” : qua leerlingenpopulatie verkeert de school van Baarle-hertog 
Centrum in een uitzonderingspositie. 1/3 van het leerlingenaantal betreft leerlingen die 
niet in Baarle-Hertog woonachtig zijn. Op zich is dit geen probleem voor een vrije school 
en principieel heeft N-VA het hier niet moeilijk mee. Maar de situatie verandert 
helemaal wanneer die vrije school in de uiteindelijk te betalen gebruiksvergoeding (die 
uiteindelijk leidt tot eigendom van de schoolgebouwen) voor meer dan de helft wordt 
gesubsidieerd door de gemeente. De subsidie van de gemeente is afkomstig van de 
belastingbetaler, woonachtig in Baarle-Hertog (inclusief Zondereigen). Degene die niet 
in Baarle-Hertog (incl Zondereigen) woonachtig is, draagt geen belastingen af aan de 
gemeente Baarle-hertog. Dus, degene die in Baarle-Hertog (incl Zondereigen) woont, 
betaalt uiteindelijk mee aan de school, degene die niet in Baarle-hertog woont niet. Dit 
is een oneerlijke situatie naar de Hertogse belastingsbetaler toe. Wanneer van de in 
Baarle-Hertog wonende leerlingen uiteindelijk, via hun ouders/verzorgers, om een 
bijdrage wordt gevraagd onder de vorm van gemeentebelasting (wat besteed wordt aan 



de school, terecht, kan niet aan iets anders worden besteed) moet ook aan de 
leerlingen, minstens voor de leerlingen welke niet in Baarle-Hertog wonen, om een 
bijdrage worden gevraagd. Dit kan op verschillende manieren worden uitgewerkt, en 
hier dient grondig over te worden nagedacht en gedebatteerd. Uiteraard meent N-VA 
dat een degelijke compensatieregeling er nooit kan in bestaan dat leerlingen welke 
reeds een heel traject in de Vlinder hebben afgelegd, de school zouden moeten 
verlaten, dan wel plots voor financiële bijdragen zouden komen te staan welke zij bij 
inschrijving niet konden verwachten. Wat nieuwe leerlingen betreft, is dit uiteraard een 
ander verhaal…  

4.“De school in Zondereigen moet kunnen rekenen op een evenwaardige tussenkomst 
van de gemeente” : de school in Zondereigen is in minstens even erbarmelijke toestand 
als de school in Baarle-Hertog-Centrum. Voor de school in Zondereigen is inzake een 
nieuwbouwproject voor het “reguliere” traject gekozen, in tegenstelling tot het 
versnelde traject te Baarle-Hertog. Dit is uiteraard de keuze van de inrichtende macht 
geweest, doch enig verschil in lobby-ing zal hier niet vreemd aan zijn (dat de school in 
Zondereigen om bepaalde technische redenen niet in aanmerking zou komen voor een 
versneld traject, is op zich immers te verhelpen)? Alleszins, welk traject ook wordt 
gevolgd voor de school in Zondereigen, de school zal ook daar niet voldoende eigen 
middelen hebben om zelf het project van een nieuw school te kunnen bekostigen. 
Gezien de kinderen in Zondereigen voor N-VA even belangrijk zijn dan in Baarle-hertog-
centrum, dient er in een evenwaardige bijdrage voor de school in Zondereigen te 
worden voorzien. Dit bedrag dient stilaan in de meerjarenplanning te worden 
opgenomen, gezien voor Zondereigen, gezien het gekozen traject, ineens het volledige 
investeringsbedrag beschikbaar zal moeten zijn. N-VA is er ook van overtuigd dat met de 
gemeente Merksplas over een gemeentelijke bijdrage zal kunnen worden gepraat.  

N-VA volgt dit dossiers alleszins met de grootste aandacht verder op.  

Opmerkingen en suggesties terzake zijn steeds welkom op baarle-hertog@n-va.be 

 


